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Protokół Nr LII/10 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej 31 marca  2010 r. 

 
obrady Rady rozpoczęły się o godz. 14.00 i trwały do 21.30 
 
Ad. 1. 
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt.  
Po przywitaniu zaproszonych gości i radnych stwierdził, że  zgodnie z listą obecności, 
na sali znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 
Do przesłanego radnym porządku obrad sesji Nr LII/10 wnioski złożyli: 
1. Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – zwróciła się z wnioskiem o 

uzupełnienie porządku obrad o punkt, w którym Rada podejmie uchwałę w sprawie 
apelu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego pozostawienia Izby Celnej 
w Opolu i odstąpienia od połączenia jej z Izbą Celną w Katowicach. 

Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów: „za”  15, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 
głos 
 
2. Ryszard Masalski złożył wniosek o zdjęcie punktu 16. pn. Stanowisko Rady do 

skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną lub w punkcie tym wysłuchać 
informacji na temat  dotychczasowych ustaleń komisji dotyczących  rozpatrywanej 
skargi. 

Rada przyjęła wniosek o zdjęcie ww. punktu stosunkiem głosów: „za”  16, „przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0. 
 
3. Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z wnioskiem o zdjęcie punktu 7. pn. 

„Funkcjonowanie Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego” i 
skierowanie do ponownego rozpatrzenia przez branżowe komisje problemowe, a 
następnie na sesję Rady Miasta. 

W uzasadnieniu poinformował o wniosku Komisji Finansowo-Gospodarczej z 
posiedzenia odbytego 29.03.br. w sprawie uzupełnienia przedstawionej członkom 
komisji informacji.  
Rada przyjęła wniosek  stosunkiem głosów: „za”  14, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 2. 
 
W związku z przyjętymi wnioskami porządek obrad sesji Nr LII/10 przedstawia się  
jak niżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania. 
6. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście oraz ocena zagrożeń 

patologicznych i planowane przedsięwzięcia: 
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- wystąpienie przedstawiciela Policji, 
- wystąpienie Komendanta Straży Miejskiej. 

7. Uchwalenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Kędzierzyn-Koźle. 

8. Zatwierdzenie taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę                  
i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez: 
1. Zakład Energetyki Blachownia spółka z o.o. w Kędzierzynie-Koźlu 
2. Miejskie Wodociągi i Kanalizację Spółka z o.o. w Kędzierzynie-Koźlu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby 
fizyczne i prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz trybu                
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Zbigniewa Herberta na os. 
Zachód. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Tadeusza Jasińskiego na os. 
Zachód. 

12. Podjęcie uchwał geodezyjnych w sprawie: 
1. zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości 

położonej przy ul. Aleksandra Głowackiego – działki nr 1407/4 i 1414/3, 
2. zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości, 

położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Juliana Ursyna Niemcewicza – 
działka 1394/47, 

3. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu 
w obrębie Kłodnica przy ul. Xawerego Dunikowskiego, składającej się z działki 
nr 1250 k.m.8, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

13. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. uchylenia uchwały w sprawie przeznaczenia środków Gminnego Funduszy 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na częściową refundację kosztów 
poniesionych w celu modernizacji ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne 
lub budowy proekologicznego systemu ogrzewania, 

2. uchylenia uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego zasady 
dysponowania środkami Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska                         
i Gospodarki Wodnej oraz uchwalę w sprawie wprowadzenia zmian do 
Uchwały Rady Miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu w sprawie uchwalenia 
regulaminu określającego zasady dysponowania środkami Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

3. inicjatywy uchwałodawczej Ryszarda Masalskiego zmieniającej uchwałę Nr 
XXIV/294/04 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 26 sierpnia 2004r.                    
w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy. 

4. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
chronionych w Kędzierzynie-Koźlu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok  2010. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie apelu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego 

pozostawienia Izby Celnej w Opolu i odstąpienia od połączenia jej z Izbą Celną w 
Katowicach. 
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16. Wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 2. 
Rada Miasta przyjęła bez uwag protokół Nr LI/10 z sesji odbytej 25 lutego 2010 r. 
 
Ad. 3. 
Informację o pracach komisji problemowych Rady Miasta, Przewodniczącego oraz 
bieżącej korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawiła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś. . 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
i zapytania. 
 
Ryszard Masalski przedstawił zapytania dot.  : 

1)  wydanych przez Dyrektora MOPS decyzji 
2) zorganizowania prezentacji i wykładów dla mieszkańców Kędzierzyna-Koźla 

na temat żywności genetycznie modyfikowanej 
3) złego stanu nawierzchni ulic w os. Blachownia 
4) możliwości obniżenia opłaty targowej na targowisku przy ul. Targowej. 

(pisemne zapytania w załączeniu)  
Ponadto  złożył oświadczenie w sprawie zamiaru wystąpienia do Wojewódzkiego  
Inspektoratu Ochrony Środowiska w Opolu z informacją, że gmina zatruwa rzekę 
Kłodnicę. Jednocześnie wyjaśnił, że wystąpienie to jest następstwem nieuwzględnienia 
przez Prezydenta Miasta wniosku o zabezpieczenie w budżecie miasta kwoty 
350tys.zł. na odcięcie toksycznego rowu R-3 od rzeki Kłodnicy.  Poinformował 
również, że jeżeli w dniu dzisiejszym przy uchwalaniu zmian w budżecie miasta na 
rok 2010  jego wniosek zostanie uwzględniony to wycofa się z powziętego zamiaru. 
Na zakończenie podzielił się swoimi przypuszczeniami dot. sposobu rozstrzygnięcia 
przez Sąd Rejonowy jego skargi w sprawie naliczonej stawki czynszu.  
 
Jerzy Majchrzak poprosił o informację na temat aktualnej sytuacji dot. 
zagospodarowania al. Jana Pawła II i ul. Kozielskiej. 
 
Do zagadnień poruszonych przez Ryszarda Masalskiego i Jerzego Majchrzaka 
odniosła się Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś. Zadeklarowała również, że 
oprócz ustnych wyjaśnień zostaną udzielone odpowiedzi w formie pisemnej. 
 
Rafał Olejnik  poinformował o wniosku Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 
z 18.02.br. złożonym do Prezydenta Miasta w sprawie uwzględnienia w podziale 
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wolnych środków kwoty 250.000 zł na dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych oraz dofinansowanie wykonania termomodernizacji budynku  
przychodni przy ul. Leszka Białego. W związku z tym, że komisja otrzymała 
odpowiedź prezydenta, że ewentualne dofinansowanie może być wzięte pod uwagę w 
II półroczu - zwrócił się z pytaniem o możliwość realizacji wniosku w dwóch etapach, 
przeznaczając w pierwszej kolejności środki na likwidację barier architektonicznych. 
Poinformował również o dotychczasowych nakładach najemców poniesionych na 
poprawę stanu technicznego przychodni oraz decyzji Zarządu Powiatu w sprawie 
częściowego dofinansowania zadania związanego z likwidacją barier 
architektonicznych. 
 
Odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – przypomniała, że  
przy  przejmowaniu w zasób gminy przychodni przy ul. Leszka Białego i Placu 
Gwardii Ludowej najemcy deklarowali wolę poniesienia kosztów związanych z 
dostosowaniem tych obiektów do potrzeb służby zdrowia. Argumentem za taką 
deklaracją były znacznie niższe obciążenia czynszowe ustalone przez gminę.  
Zadeklarowała również uczestnictwo przedstawiciela MZBK w zorganizowanym 
spotkaniu stron chętnych do współuczestnictwa w kosztach wykonania zadania. 
(Na prośbę Rafała Olejnika -  Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zobowiązała się do 
udzielenia również  pisemnej odpowiedzi). 
 
Grzegorz Mankiewicz przypomniał, że ok. 1,5 roku  temu radni skreślili z projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta środki zaproponowane przez prezydenta 
miasta na sfinansowanie częściowego zakresu  zadań  na ww. obiektach. 
 
Rafał Olejnik uzasadniając ówczesne głosowanie radnych, którego skutkiem było 
odrzucenie propozycji Prezydenta Miasta przypomniał o obowiązujących zasadach 
dot. podejmowania uchwał w sprawie zmian w budżecie miasta. 
 
Grzegorz Chudomięt uzasadnił decyzję Rady o odrzucenie propozycji Prezydenta 
Miasta. 
 
Ryszard Pacułt poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytania: 
1) dot. planowanego terminu naprawy alejek w kozielskim parku  oraz  płyt  

położonych przez właścicieli garaży przy ul. Zamkowej – uszkodzonych przez 
ciężki sprzęt pracujący przy modernizacji sieci kanalizacyjnej, 

2) podjętych działań wynikających z doniesień prasowych na temat koncepcji zmiany 
trasy pociągów dalekobieżnych relacji Gliwice – Opole (z pominięciem stacji 
kędzierzyńsko-kozielskiej). 

Odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – zapewniła, że 
wykonawca jest zobowiązany do naprawienia powstałych szkód.  Udzielając 
odpowiedzi na pytanie dot. pogłosek o zmianie trasy pociągów poinformowała o 
wystosowanym apelu do parlamentarzystów i ośrodków decyzyjnych  o rozważenie 
decyzji.   
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Ryszard Pacułt kontynuując pytania zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miasta 
Grzegorza Chudomięta z prośbą o informację na temat: 
1) wniosku  Polskiej Akademii Umiejętności w Krakowie w sprawie nadania Filii 

Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej w Kędzierzynie-Koźlu  imienia prof. 
Karola Joncy – czy Przewodniczący otrzymał ww. wniosek ?  

2) etapu prac związanych z organizacją spotkania Rady Miasta ze Starostą.  
Po wysłuchaniu odpowiedzi na oba pytania Ryszard Pacułt zaproponował ponowne 
wystosowanie pisma do Starosty. 
(odnośnie pytania nr 1 – wniosek jeszcze nie wpłynął) 
 
Ryszard Masalski uzasadnił inicjatywę dot. zorganizowania prezentacji i wykładów na 
temat żywności genetycznie modyfikowanej oraz uzasadnił potrzebę zabezpieczenia 
środków na odcięcie toksycznego rowu R-3 od rzeki Kłodnica.   
 
Na temat rowu R-3 głos zabrał również Grzegorz Chudomięt – zgodził się z  
przedmówcą iż gmina powinna zabezpieczyć środki na odcięcie toksycznego rowu R-
3 od rzeki Kłodnica. 
 
Zbigniew Peczkis na wstępie zwrócił się z prośbą o podjęcie działań zmierzających do 
likwidacji ruin tartaku oraz poprosił o informację na temat inicjatorów budowy kina w 
okolicach kozielskiego Domu Kultury. Jednocześnie przypomniał, że w Koźlu 
funkcjonowało kino Hel, jednak zostało ono zlikwidowane.  
W dalszej części zwrócił się z pytaniem dot. możliwości wystąpienia na drogę sądową   
w przypadku stwierdzenia, że skarga p. (...)* rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną 
zawiera wiele pomówień pod adresem prezydenta miasta. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś wyraziła przekonanie, że Komisja Rewizyjna 
badając skargę przeprowadzi stosowne czynności kontrolne i rozstrzygnie czy skarga 
jest zasadna. 
W dalszej części odniosła się do pozostałych kwestii poruszonych przez Zbigniewa 
Peczkisa.  
 
Hubert Majnusz poprosił o informację na temat etapu prac związanych z budową ulicy 
Prostej oraz zwrócił się z prośbą o podjęcie prac naprawczych nawierzchni uli Fredry. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś powołując się na informacje Z-cy Dyrektora 
MWiK p. Świderskiego poinformowała, że prace naprawcze  nawierzchni dróg, 
uszkodzonych przy budowie sieci kanalizacyjnej, zostaną podjęte od 15 kwietnia 
W dalszej części udzieliła informacji na temat realizacji ulicy Prostej.   
 
Halina Mińczuk poruszyła problemy: 
- gromadzenia wraków samochodowych na posesji  przy al. Jana Pawła II 5, 
- złego stanu placu zabaw na os. Żabieniec (pełne kosze, porozrzucane śmieci)  
 



 6

Rafał Olejnik zwrócił się z prośbą o postawienie większych zamykanych koszy na 
śmieci w okolicach boiska na os. Żabieniec. 
Grzegorz Chudomięt poruszył temat niedokładnego odtworzenia ścieżki rowerowej 
uszkodzonej przy pracach prowadzonych w trakcie budowy mieszkań chronionych. 
 
Rafał Olejnik zwrócił uwagę na katastrofalny stan nawierzchni ul. Szymanowskiego i 
Krasińskiego  
 
Do problemów poruszonych przez radnych odniosła się Z-ca Prezydenta Brygida 
Kolenda-Łabuś. 
 
Grzegorz Chudomięt nawiązał do publikacji rzecznika prasowego prezydenta miasta, 
zamieszczonej na miejskiej stronie internetowej – zwrócił się z prośbą o wstrzymanie 
się od porównań sugerujących pośrednio czytelnikowi, że Przewodniczący Rady 
Miasta stosuje  propagandę goebbelsowską.  
 
Ad. 6. 
 
Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście oraz ocena zagrożeń 
patologicznych i planowane przedsięwzięcia 
 
W trakcie realizacji punktu obecni byli: 
- Zbigniew Kulej, Z-ca Komendanta Powiatowego  Policji, 
- Hubert Adamek, rzecznik prasowy Komendanta Powiatowego  
- Mirosław Dąbrowski, Komendant Straży Miejskiej. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Zbigniew Kulej, Z-ca Komendanta Powiatowego Policji. Po 
krótkim wprowadzeniu zaproponował aby sprawozdanie z działalności Komendy 
Powiatowej Policji za rok 2009, osiągniętych efektach oraz informację o 
odnotowanych wynikach za rok 2009 i stan bezpieczeństwa wynikający z tego 
przedstawił rzeczni prasowy Policji.  
 
Następnie głos zabrał Hubert Adamek, rzecznik prasowy Komendanta Powiatowego 
Policji. W wystąpieniu przedstawił statystyki dot. przestępstw dokonywanych przez 
osoby dorosłe i nieletnie. Porównując dane dot. przestępstw kryminalnych w roku 
2008 i w 2009 odnotowano spadek o 300 przestępstw.   Natomiast analizując  dane 
dot. czynów karalnych popełnionych przez nieletnich, w 2008 roku odnotowano 297 
przypadków a w 2009 odnotowano 182.  
 
Informację uzupełnił Zbigniew Kulej, Z-ca Komendanta Powiatowego Policji – 
zwrócił uwagę na problemy kadrowe oraz przedstawił propozycję działań 
wynikających z ustaleń dokonanych na posiedzeniu Komisji Prawno-Administracyjnej  
zmierzających do poprawy bezpieczeństwa w rejonach najbardziej zagrożonych.  
(pisemna informacja pt. „Planowane wykorzystanie służb dodatkowych Policji na 
terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w okresie od maja do sierpnia 2010 roku”  w 
załączeniu do protokołu. 
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Następnie głos zabrał Mirosław Dąbrowski, Komendant Straży Miejskiej, który 
przedstawił informację na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w 
mieście. (pisemna informacja w załączeniu do protokółu).  
 
Na zakończenie udzielił wyjaśnień do podjętych działań Straży Miejskiej w celu  
wymuszania  uporządkowania terenu po byłym tartaku oraz posesji przy al. Jana 
Pawła II 5.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poinformował o wnioskach: 
1) Komisji Prawno-Administracyjnej z 23.03.2010 r. w sprawie zabezpieczenia 
środków budżetowych w kwocie 60.000 zł z przeznaczeniem na zwiększenie ilości 
służb dodatkowych Policji na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle (504 służby dodatkowe 
przez okres 4 miesięcy od maja do sierpnia 2010 roku, w 6-cio godzinnym wymiarze 
czasowym) związanych z programem przeciwdziałania zagrożeniom patologicznym  w 
mieście. 
 
oraz  
2) Komisji Finansowo-Gospodarczej z 29.03.2010r. do zmian w budżecie miasta na 
rok 2010 cyt.: „Zwiększa się wydatki w dziale 754 rozdział 75404 Komenda 
Wojewódzka Policji o kwotę 40.000 zł 
Zmniejsza się wydatki w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 40.000 zł 
Jednocześnie zwiększając wydatki inwestycyjne na to zadanie w roku 2011 o kwotę 
40.000 zł ( zadanie – „Przebudowa ulicy Przemysława II „). 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Wojciech Jagiełło interesował się stanem bezpieczeństwa ruchu drogowego i planami 
dot. zwiększenia na terenie miasta liczby fotoradarów. Zwracając się do Komendanta 
Straży Miejskiej poprosił o opinię na temat pomysłu wprowadzenia patroli 
rowerowych   
 
Wojciech Kapka poprosił o bliższą informację na temat planowanych rozwiązań 
logistycznych w czasie. organizowania w okresie letnim dodatkowych służb. 
 
Rafał Olejnik poruszył temat dostępu młodzieży do tzw. dopalaczy  
 
Ryszard Masalski na wstępie ponowił propozycję, przedstawioną na posiedzeniu 
Komisji Prawno-Administracyjnej, aby Straż Miejska w porozumieniu z Policją 
opracowała program zwiększający bezpieczeństwo w mieście. Zaproponował również 
rozważenie przez Policję  wprowadzenie w godzinach nocnych rowerowych patroli. 
Ponadto zaproponował aby strażnicy Straży Miejskiej wspierali kontrolerów MZK 
podczas kontroli biletów.    
 
Zbigniew Barszcz w wypowiedzi wskazał na korzystne zmiany dot. podejścia 
policjanta do obywateli. Przypomniał o podjętej przez Przewodniczącego Rady 
Osiedla Azoty inicjatywie pt. „Małolat”. 
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Poprosił  o informacje na temat wpływu fotoradarów na stan bezpieczeństwa 
drogowego. 
 
Ryszard Pacułt podzielił się swoimi spostrzeżeniami dot. dużej aktywności patroli 
Policji i Straży Miejskiej. Poprosił o informację na temat skuteczności działań Policji i 
Straży Miejskiej podjętych w stosunku do „graficiarzy” oraz właścicieli psów 
zanieczyszczających odchodami chodniki i skwery. Ponadto poprosił o informacje na 
temat wyciągniętych konsekwencji w stosunku do podpalaczy altanek na ogródkach 
działkowych.  
 
Jerzy Majchrzak poprosił o opinie na temat przydatności kamer monitorujących 
wybrane rejony miasta.  
 
Robert Młodziński zwrócił się z pytaniem dot. zasad wyboru miejsc objętych patrolem  
oraz poruszył temat kontroli przeładowanych samochodów ciężarowych. 
 
Grzegorz Chudomięt interesował się możliwościami zlecenia przez gminę  
uporządkowania zaśmieconego terenu, a następnie obciążenia kosztami właściciela tej 
nieruchomości.  
 
Do pytań i zagadnień poruszonych w trakcie dyskusji odnieśli się: 
- Zbigniew Kulej, Z-ca Komendanta Powiatowego  Policji 
- Hubert Adamek, rzecznik prasowy Komendanta Powiatowego  
- Mirosław Dąbrowski, Komendant Straży Miejskiej. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu prowadzący obrady ogłosił 20-to 
minutową przerwę (przerwa trwała od 17.35 do 18.55) 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji punktu 7 
przyjętego porządku obrad. 
 
Ad. 7. 
Uchwalenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Wojciech Kapka poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle - wraz z załącznikiem 10b. 
 
Ryszard Masalski zakwestionował informację dotyczącą planszy nr 2 iż część obszaru 
zaznaczonego kolorem fioletowym jest obszarem chronionym o cennych walorach 
przyrodniczych i krajobrazowych. Zwrócił uwagę na szkodliwy wpływ na środowisko 
rowu R-3. 
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Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś na wstępie przypomniała, że Rada Miasta 5 
lutego 2009 roku rozstrzygnęła sposób rozpatrzenia uwag, o których mowa w 
załączniku nr 10a do projektu uchwały oraz na sesji 5 marca 2009 r. podjęła uchwałę   
Nr XXXVII/436/09 w sprawie apelu o zaniechanie lokalizacji obiektów handlowych o 
powierzchni powyżej 2000m2 w projekcie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn – Koźle.  
Zwróciła się również z prośbą o rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwagi ujętej 
w załączniku nr 10b. 

W dalszej części odniosła się do uwag Ryszarda Masalskiego dot. planszy nr 2 
w kontekście  rowu R-3 – uzasadniła zapisy. 
 
Hubert Majnusz przedstawił problem właściciela posesji przylegającej do terenu na 
którym znajduje się przepompownia wodna dla os. Cisowa. 
  
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś po udzieleniu wstępnych wyjaśnień, 
zaproponowała aby temat poruszony przez radnego rozpoznać w późniejszym czasie 
mając dostęp do dodatkowych informacji. 
 
Przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt odczytał uwagę zawartą w załączniku nr 
10b do projektu uchwały: 
Treść uwagi „W związku z wyłożeniem do publicznego wglądu planu tzw. „Studio”, dotyczącego 
przebiegu obwodnicy przez Lenartowice, wnoszę sprzeciw odnośnie tego przedsięwzięcia. Moje 
stanowisko wynika z faktu, iż obwodnica miałaby przebiegać blisko działki nr 30,podzielonej na sześć 
działek budowlanych, co stanowi problem z ich zabudową oraz spadkiem wartości. Gdy zaczęłam się 
starać  o podział gruntu, obwodnica miała inny przebieg trasy. Obecnie w „Studio”, trasa ta przebiega 
ok. 30 m od działek,    a ponadto według tych planów, trasa będzie przebiegać blisko Syfonu” 
 
Z-ca Przewodniczącego Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Wojciech Kapka poinformował, że komisja przychyliła się do wniosku Prezydenta 
Miasta o odrzucenie uwagi.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie załącznik nr 10b zawierający uwagę złożoną 
5.02.2010 r. do Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego w granicach administracyjnych miasta Kędzierzyn - Koźle. 
 
„za” przyjęciem uwagi oddano 0, 
„przeciw”, czyli za odrzuceniem uwagi oddano 9 głosów, 
„wstrzymujących się” 10 głosów. 
Rozstrzygnięcie Rady Miasta o sposobie rozpatrzenia uwagi: Uwaga nieuwzględniona 
 
Następnie przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Kędzierzyn-Koźle 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 0 
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Uchwała Nr LII/610/10 

 
Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle 

z dnia 31 marca 2010 roku 
 

w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Kędzierzyn - Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 

Ad. 8. 
Zatwierdzenie taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę                  
i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez: 

1. Zakład Energetyki Blachownia spółka z o.o. w Kędzierzynie-Koźlu 
2. Miejskie Wodociągi i Kanalizację Spółka z o.o. w Kędzierzynie-Koźlu. 

 
Wojciech Kapka odczytał : 
- opinie Komisji Urbanistyki Architektury i Środowiska Naturalnego: 
1) dotyczy  projektu uchwały w sprawie  taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę   i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone  przez 
Zakład Energetyki Blachownia: 

 
Komisja Urbanistyki Architektury i Środowiska Naturalnego uchyliła się od zajęcia 
stanowiska do  ww. projektu uchwały (głosując: „za” – 0 , „przeciw” – 0,  
„wstrzymujących się” –  6 głosów) 

 
2) dotyczy  projektu uchwały w sprawie  taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę   i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone  przez 
Miejskie Wodociągi i Kanalizację 

Komisja  negatywnie zaopiniowała projekt uchwały ( stosunkiem głosów: („za” – 0 , 
„przeciw” – 3 głosy ,  „wstrzymujących się” –  4 głosy) 

 
-  opinie Komisji Finansowo-Gospodarczej: 
1) Komisja  negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia 
taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków świadczone przez Zakład Energetyki Blachownia  („za” 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  oddano 3 głosy , „przeciw” – 4 głosy,  
„wstrzymujących się” –  4 głosy ) 
 
2) Komisja  negatywnie   zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie  
zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków świadczone przez Miejskie Wodociągi i 
Kanalizację   („za” – 3 głosy , „przeciw” –  7 głosów,  „wstrzymujących się” – 0  
głos) 
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Grzegorz Mankiewicz zgłosił wniosek formalny aby do końca sesji  ograniczyć czas 
wystąpień poszczególnych  radnych do 3 minut, a ad vocem do 1,5 minuty. 
Przeciw wnioskowi wypowiedział się Ryszard Masalski. 
 
„za” wnioskiem oddano 15 głosów, 
„przeciw” 3, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
Rada przyjęła wniosek 
 
Ryszard Masalski w wystąpieniu wypowiedział się przeciw podwyżce cen 
zaproponowanej przez Zakład Energetyki Blachownia, która sprowadza się do 
zrównania ceny i stawki opłat za usługi dostawy wody i odbioru ścieków - ustalonych 
dla gospodarstw domowych i podmioty prowadzące działalność gospodarczą. 
 
Do wypowiedzi Ryszarda Masalskiego odniósł się Sławomir Jasienkiewicz, Dyrektor 
Finansowy ZE Blachownia – uzasadnił zrównywanie się cen za odbiór ścieków z 
gospodarstw domowych i od podmiotów prowadzących działalność gospodarczą.  
 
Zbigniew Peczkis zwrócił się z pytaniem w sprawie stanu. sieci wodociągowej przy ul. 
Sienkiewicza i Targowej. 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt zaproponował aby temat ten radny zgłosił w  
punkcie „:wolne wnioski” lub złożył w ramach interpelacji. 
 
Następnie prowadzący obrady poddał pod głosowanie kolejno: 
1) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę    i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez 
Zakład Energetyki Blachownia spółka z o.o. w Kędzierzynie-Koźlu 
 
„za” oddano 1, 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 15 głosów 
Rada nie podjęła uchwały 
 
2) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę    i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez 
Miejskie Wodociągi i Kanalizację 

„za” oddano 2, 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 12 głosów 
Rada nie podjęła uchwały 
 
Ad. 9. 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne 
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i prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania. 
 
Po wysłuchaniu pozytywnych opinii Komisji Prawno-Administracyjnej i Komisji 
Finansowo-Gospodarczej oraz upewnieniu się, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, 
prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0 
 

Uchwała Nr LII/611/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 31 marca 2010 r. 

 
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle 

dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle przez 
osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz trybu  

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Ad. 10. 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Zbigniewa Herberta na os. Zachód. 
 
Projekt uchwały wynika z ustaleń przyjętych przez Radę na sesji 25 lutego 2010r. 
dlatego nie był skierowany do branżowych komisji problemowych w celu 
zaopiniowania. 
Radni nie wnieśli żadnych uwagę do projektu uchwały 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0 
 

Uchwała Nr LII/612/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 31 marca 2010 r. 

 
w sprawie nadania nazwy ulicy  Zbigniewa Herberta na osiedlu Zachód 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
Ad. 11. 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Tadeusza Jasińskiego na os. Zachód. 
 
Projekt uchwały wynika z ustaleń przyjętych przez Radę na sesji 25 lutego 2010r. 
dlatego nie był skierowany do branżowych komisji problemowych w celu 
zaopiniowania. 
Radni nie wnieśli żadnych uwagę do przedłożonego projektu uchwały 
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„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1 
 

Uchwała Nr LII/613/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 31 marca 2010 r. 

 
 

w sprawie nadania nazwy ulicy  Tadeusza Jasińskiego na osiedlu Zachód 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Ad. 12. 
Podjęcie uchwał geodezyjnych w sprawie: 
 

1. zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości 
położonej przy ul. Aleksandra Głowackiego – działki nr 1407/4 i 1414/3, 

 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnych opiniach Komisji Finansowo-Gospodarczej  
i  Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz upewnieniu się, 
że nikt nie zgłasza się do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 
 

Uchwała Nr LII/614/10 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 31 marca 2010 r. 

 
w sprawie zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości 
położonej przy ul. Aleksandra Głowackiego – działki nr 1407/4 i 1414/3 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

2. zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości, 
położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Juliana Ursyna Niemcewicza – 
działka 1394/47, 

 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnych opiniach Komisji Finansowo-Gospodarczej  
i  Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz upewnieniu się, 
że nikt nie zgłasza się do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
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„wstrzymujących się” 0 
 

Uchwała Nr LII/615/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 31 marca 2010 r. 

 
w sprawie zwolnienia z obowiązku sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości, 
położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Juliana Ursyna Niemcewicza- działka 1394/47  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
3. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu 

w obrębie Kłodnica przy ul. Xawerego Dunikowskiego, składającej się z działki 
nr 1250 k.m.8, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 
Wojciech Kapka poinformował o pozytywnej opinii Komisji Urbanistyki, 
Architektury i Środowiska Naturalnego oraz odczytał wniosek Komisji Finansowo-
Gospodarczej zgłoszony przez Grzegorza Mankiewicza o treści: 
cyt.: „ Wnioskuję o przesuniecie zaopiniowania uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
przy ul. X Dunikowskiego na następną komisję Finansowo – Gospodarczą oraz 
przygotowania informacji odnośnie działek ościennych ( podanie właścicieli działek oraz 
przeznaczenia w miejscowym planie zagospodarowania 0przestrzennego miasta)” 
(Komisja przyjęła wniosek  stosunkiem głosów:„za” –  6  głosów , „przeciw” –  2 glosy,  
„wstrzymujących się” – 1 głos ) 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt poddał wniosek Komisji Finansowo-Gospodarczej pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 3 
 
Ad. 13. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. uchylenia uchwały w sprawie przeznaczenia środków Gminnego Funduszy Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na częściową refundację kosztów poniesionych 
w celu modernizacji ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne lub budowy 
proekologicznego systemu ogrzewania, 

 
Wojciech Kapka poinformował o pozytywnej opinii Komisji Urbanistyki, 
Architektury i Środowiska Naturalnego. 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z pytaniem na temat działań prezydenta miasta, 
które pozwolą na  dalsze udzielanie mieszkańcom proekologicznych ulg. 
Z-ca Prezydenta Miasta Piotr Gabrysz potwierdził, że takie prace są prowadzone.  
Wypowiedź uzupełnił radca prawny Maciej Pająk. 
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Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący Rady Miasta 
Grzegorz Chudomięt poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0 
 

Uchwała  Nr LII/616/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 31 marca  2010 roku 

 
uchylająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na częściową refundację kosztów 
poniesionych w celu modernizacji ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne lub 
budowy proekologicznego systemu ogrzewania   

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
2. uchylenia uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego zasady 

dysponowania środkami Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska                         
i Gospodarki Wodnej oraz uchwalę w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały 
Rady Miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu w sprawie uchwalenia regulaminu 
określającego zasady dysponowania środkami Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

 
Wojciech Kapka poinformował o pozytywnej opinii Komisji Urbanistyki, 
Architektury i Środowiska Naturalnego. 
 
Radni nie wnosząc żadnych uwag podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 19 
głosów. 
 

Uchwała Nr LII/617/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 31 marca  2010 roku 

 
uchylająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu określającego zasady 
dysponowania środkami Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej oraz uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Rady 
Miejskiej w K ędzierzynie-Koźlu w sprawie uchwalenia regulaminu określającego 
zasady dysponowania środkami Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska                  
i Gospodarki Wodnej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
3. inicjatywy uchwałodawczej Ryszarda Masalskiego zmieniającej uchwałę Nr 

XXIV/294/04 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 26 sierpnia 2004r.                    
w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy. 
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Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej Dariusz Jorg poinformował, że 
komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały („za” 1 głos, „przeciw” 3, 
„wstrzymujących się” 1 głos). 
W dalszej części nawiązał do zapisów w protokóle Komisji Prawno-Administracyjnej, 
gdzie Ryszard Masalski wyraził niezadowolenie z faktu odebrania głosu przez 
Przewodniczącego Komisji. Wyjaśnił, że odbierając głos radnemu uznał, że  nie ma 
potrzeby by członkowie komisji wysłuchiwali co kryje się pod pojęciem „szczególne 
przypadki” z wymienianiem kolejno przykładów.  
Uzasadniając negatywne stanowisko komisji poinformował, że wprowadzenie do 
projektu uchwały pojęcia „szczególne przypadki” stworzy sytuacje korupcjogenne, 
gdyż pojęciu temu będzie można przyporządkować wiele sytuacji. 
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformował, że komisja nie opiniowała projektu uchwały, gdyż na wniosek  
Zbigniewa Barszcza  zdjęła projekt z porządku posiedzenia komisji.  
 
Ryszard Masalski na wstępie przypomniał, że projekt uchwały nie jest tylko jego 
inicjatywą uchwałodawczą lecz  powstał w wyniku inicjatywy członków Komisji 
Rewizyjnej (za wyjątkiem Zygmunta Dereja). W dalszej części uzasadnił 
proponowane zmiany do uchwały Nr XXIV/294/04 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z 
dnia 26 sierpnia 2004r. w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. Zwrócił uwagę, że 
szczególnych przypadków nie można wymienić, gdyż dotyczą one wyjątkowych  
zdarzeń  i następstw z tym związanych (np.   narodziny czworaczków.)  
 
W trakcie wypowiedzi radnego część radnych wykazała zniecierpliwienie, co 
powodowało gwar na sali.  
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poprosił o zachowanie ciszy. 
Brak oczekiwanej reakcji spowodował, że prowadzący obrady ogłosił 10-cio 
minutową przerwę. (od 19.00 do 19.10) 
 
Po wznowieniu obrad kontynuowano punkt  3. 
 
Ryszard Masalski ponownie podkreślił, że „szczególne sytuacje” dotyczą tylko 
wyjątkowych losowych zdarzeń, a przyjęcie proponowanej zmiany do obowiązującej 
uchwały stworzy możliwości rozwiązania wielu problemów.  
Na zakończenie złożył wniosek aby projekt uchwały zaopiniowała Komisja Zdrowia 
Spraw Socjalnych i Rodziny. 
 
Zbigniew Barszcz poinformował, że podpisał się pod projektem uchwały jednak w 
trakcie procedury uchwałodawczej, po zapoznaniu się z opinią prawną, uznał że 
inicjatorzy powinni spotkać się i dostosować treść projektu do uwag zawartych w 
opinii prawnej. Dopiero po wprowadzeniu stosownych zmian i pozytywnej opinii 
radcy prawnego, projekt powinien być przedłożony do zaopiniowania branżowym 
komisjom problemowym. 
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Wypowiedź poparli:  Rafał Olejnik i Elżbieta Czeczot. 
 
W związku z powyższym Ryszard Masalski złożył wniosek o zdjęcie projektu 
uchwały z porządku obrad w celu przeredagowania i uwzględnienia  uwag zawartych 
w opinii prawnej. 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 0. 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniach chronionych w Kędzierzynie-Koźlu. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny Rafał Olejnik 
poinformował, że komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Uzupełniając informację poinformował, że komisja opiniując powyższy projekt 
uchwały nie dysponowała regulaminem organizacyjnym mieszkań chronionych, który  
został przedłożony na prośbę członków komisji dopiero w trakcie posiedzenie komisji. 
Ponadto zwrócił uwagę na długi okres jaki upłynie od oddania budynku do jego 
zasiedlenia, co wiąże się z dużymi kosztami dla gminy. 
 
Ryszard Masalski wniósł uwagę formalną, że projekt uchwały nie został podpisany 
przez  dyrektora MOPS, lecz zastępcę dyrektora. tego Ośrodka.  
 
Teresa Koczubik, dyrektor  MOPS poinformowała że jest autorką projektu uchwały i 
jeżeli zajdzie potrzeba to jest gotowa złożyć podpis w czasie sesji. 
 
Zbigniew Barszcz popierając wypowiedź Rafała Olejnika zwrócił uwagę, że budynek 
został oddany w grudniu 2009 r. a pozwolenie na użytkowanie w lutym br. Od tego 
czasu gmina miesięcznie ponosi  20 tys. zł kosztów z tytułu utrzymania 
niezasiedlonego budynku. Wyraził żal, że projekt uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych oraz regulamin 
mieszkań chronionych nie został przedłożony w czasie, który pozwoliły na szybkie 
zasiedlenie mieszkań i uniknięcie dodatkowych kosztów.   
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara ustosunkowując się do uwag poinformował, że 
prace nad projektem uchwały oraz regulaminem organizacyjnym mieszkań 
chronionych mogły zostać podjęte po zabezpieczeniu środków w budżecie miasta. 
Poinformował również o działaniach Dyrektora MOPS poprzedzających przedłożenie 
Zespołowi Opiniującemu ww. dokumentów. 
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Grzegorz Chudomięt  nawiązując do tabel w § 2 projektu uchwały poprosił o 
informację na temat kwoty dochodu w relacji do kryterium dochodowego w % oraz 
wysokości opłaty w % od kwoty miesięcznych dochodów 
 
Wyjaśnień udzieliła Dyrektor MOPS p. Teresa Koczubik  - na dzień dzisiejszy 
obowiązuje kwota 477 zł. i jest ona podstawą do naliczenia opłaty (podała przykłady 
wyliczeń). 
 
Dariusz Jorg i Rafał Olejnik zwrócili uwagę, że radni muszą podejmować decyzję nie 
mając pełnej informacji np.: 
- na temat analizy dochodów i kosztów utrzymania mieszkań chronionych 
ponoszonych przez gminę i osoby przebywające w mieszkaniach chronionych.  
- regulaminu organizacyjnego mieszkań chronionych  
Ponadto Dariusz Jorg w trackie dyskusji złożył wniosek o zdjęcie projektu uchwały z 
porządku obrad i przedłożenie np. za miesiąc,  łącznie z innymi informacjami o 
których mowa w trakcie dyskusji. 
 
Elżbieta Czeczot poprosiła o informację, czy była rozważana kwestia alimentacji przez 
dzieci osób przebywających w mieszkaniach chronionych 
 
Hubert Majnusz podzielił się obawami czy wszystkie mieszkania uda się  zasiedlić. 
 
Rafał Olejnik interesował się czy w mieszkaniach chronionych będą mogły mieszkać 
osoby spoza Kędzierzyna-Koźla 
 
Grzegorz Mankiewicz zgodził się, że radni nie mają pełnej informacji jednak uważa, 
że należy dzisiaj podjąć uchwałę. Jeżeli będzie potrzeba wprowadzenia zmian to mogą 
one zostać wprowadzone w późniejszym terminie. 
 
Do głosów z dyskusji odnieśli się: 
- Dyrektor MOPS p. Teresa Koczubik – przedstawiła kalkulację kosztów opracowaną 
na podstawie dochodów czterech osób przebywających w Domu Pomocy Społecznej, 
deklarujących chęć pobytu w mieszkaniach chronionych 
- poinformowała o obowiązku alimentacyjnym dzieci wobec rodziców - zasada ta 
nadal będzie  obowiązywała 
- wyraziła przekonanie, że wszystkie mieszkania zostaną zasiedlone oraz podkreśliła, 
że przy zasiedlaniu mieszkań będzie realizowana zasada przyznawania mieszkań w 
pierwszej kolejności dla osób z Kędzierzyna-Koźla 
- wyjaśniając kwestie nieprzedłożenia Radzie regulaminu organizacyjnego 
poinformowała, że ustalenie regulaminu nie leży w gestii Rady jest kompetencji 
prezydenta miasta. 
Na zakończenie zaapelowała do radnych o podjęcie uchwały. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował, że na posiedzeniu Komisji Zdrowia, 
Spraw Socjalnych i Rodziny szeroko dyskutowano i omawiano temat mieszkań 
chronionych. W trakcie dyskusji ustalono, że  informacja na temat  dochodów i 
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kosztów utrzymania mieszkań chronionych będzie przedłożona w późniejszym czasie 
po przeanalizowaniu danych np. za I półrocze.  
 
Radca prawny Maciej Pająk zapoznał radnych i zinterpretował art. 53 ust. 1 i 2 oraz 
art. 97 ust. 5 ustawy o pomocy społecznej. 

Poinformował również, że jeżeli Rada uważa, że powinna być jej przedłożona analiza 
dotycząca kosztów utrzymania mieszkań chronionych, to powinna taka informację 
utrzymać. Zaznaczył również, że analiza ta nie ma związku z procedowaniem 
dzisiejszej uchwały. 
 
Jerzy Majchrzak zwrócił się z prośbą do Dariusza Jorga o wycofanie wniosku. 
Jednocześnie zaproponował aby dzisiaj podjąć uchwałę oraz zobowiązać Prezydenta 
Miasta do przedłożenia w miesiącu wrześniu analizę finansową dot. mieszkań 
chronionych z uwzględnieniem  stanu zasiedlenia i ponoszonych przez gminę 
kosztów. 
 
Andrzej Kopeć podzielił się uwagą, że dom z mieszkaniami chronionymi, podobnie 
jak rozbudowa domu kultury w Koźlu, jest kolejną inwestycją gdzie do końca nie ma 
informacji na temat kosztów utrzymania tych obiektów. Uważa, że dzisiejsza dyskusja 
powinna mieć miejsce dużo wcześniej, tj. na etapie podejmowania decyzji w sprawie 
rozpoczęcia inwestycji. 
 
Wojciech Kapka popierając  wniosek Dariusza Jorga podkreślił, że pełniejsza 
informacja ułatwi radnym podjęcie decyzji.. 
 
Dariusz Jorg w wystąpieniu wyraził żal, że kolejny raz Rada ma podjąć uchwałę  bez 
pełnej informacji, a pytania i wątpliwości radnych odbierane są jako przejaw złej woli 
Rady. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara przedstawił symulację kosztów utrzymania budynku 
– zastrzegł jednocześnie, że jest to wstępna symulacja i może ulec zmianie w 
zależności od stopnia zasiedlenia budynku. 
 
Dariusz Jorg wycofał wniosek. Zwrócił uwagę, że prezydent dysponował symulacją 
jednak przedstawił ją Radzie dopiero po długotrwałej dyskusji. 
 
Elżbieta Czeczot podziękowała za wycofanie wniosku oraz poparła projekt uchwały.  
Przypomniała również, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Radca prawny Maciej Pająk uzupełniając wypowiedź przedstawił treść art. 97 ust. 1 
ustawy o pomocy społecznej. Zwrócił uwagę, że aby ustalić opłatę za pobyt w 
mieszkaniach chronionych niezbędna jest uchwała Rady Miasta określająca 
szczegółowe zasady ponoszenia tych odpłatności. 
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Grzegorz Mankiewicz podkreślił potrzebę zintensyfikowania działań MOPS w celu 
pełnego zasiedlenia budynku. 
 
Grzegorz Chudomięt, Rafał Olejnik poinformowali, że nie kwestionują celowości 
budowania mieszkań chronionych lecz formę przedłożenia Radzie projektu uchwały, 
tj. bez pełnej informacji. 
 
Po upewnieniu się, że lista dyskutantów została wyczerpana, prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt  poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr LII/618/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
 z  dnia 31 marca 2010 r. 

 
w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
chronionych w Kędzierzynie - Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu Przewodniczący Rady Miasta  
odczytał zaproszenie Marszałka Województwa Opolskiego i Prezydenta Miasta  na 
obchody 65. rocznicy wyzwolenia filii obozu koncentracyjnego Auschwitz-Birkenau 
w Sławięcicach – uroczystość odbędzie się 24.04.2010 godz.11.00. 
 
Ad. 14. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok  2010. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały wraz z wnioskiem ; treści: 
cyt.: „Zwiększa się wydatki w dziale 754 rozdział 75404 Komenda Wojewódzka Policji o 
kwotę 40.000 zł 
Zmniejsza się wydatki w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 40.000 zł 
Jednocześnie zwiększając wydatki inwestycyjne na to zadanie w roku 2011 o kwotę 40.000 zł ( 
zadanie – „Przebudowa ulicy Przemysława II „). 
 
Ryszard Masalski poprosił o uzasadnienie kwoty na pokrycie wydatków związanych z 
zatrudnieniem 25 osób bezrobotnych w ramach robót publicznych – jakie będą 
kryteria wyboru tych osób spośród 2000 bezrobotnych. 
Ponadto poinformował o swoim żalu do Prezydenta Miasta, że mimo wiedzy o 
szkodliwości toksycznego rowu R-3 nie zabezpieczył kwoty 350 tys.zł na jego 
odcięcie od rzeki Kłodnica.   
 
Grzegorz Mankiewicz  zwrócił uwagę na potrzebę zrekultywowania terenu. Zgodził 
się również że zanieczyszczanie rowu R-3 toksycznymi ściekami nie powinno mieć 
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miejsca. Nawiązując do opracowania zawierającego  analizy składu chemicznego 
ścieków, na który powołuje się Ryszard Masalski zwrócił uwagę, że jest to 
opracowanie sprzed 5 lat. Być może na dzień dzisiejszy sytuacja uległa poprawie 
jednak aby to stwierdzić należałoby przeprowadzić nowe badania gleby.  
 
Ryszard Masalski zgodził się z potrzebą ponowienia badań. Poinformował również, że 
jeżeli w dniu dzisiejszym prezydent poinformuje, że w ramach posiadanych środków 
zleci wykonanie badań rowu R-3 na zawartość i oddziaływanie na środowisko to 
przestanie dręczyć  prezydenta. 
 
Dariusz Jorg na wstępie zwrócił uwagę, że po raz trzeci Ryszard Masalski na 
dzisiejszej sesji porusza temat rowu R-3. W dalszej części poprosił prezydenta miasta 
o stanowisko do wniosku komisji w sprawie podwyższenia zaplanowanej w projekcie 
uchwały kwoty 80.000,00zł wydatki bieżące stanowiące dotacje dla policji na 
dodatkowe służby funkcjonariuszy – o kwotę 40.000.00zł.  
 
Prezydent  Miasta Wiesław Fąfara na wstępie uzasadnił wysokość środków 
zabezpieczonych na pokrycie wydatków związanych z zatrudnieniem 25 bezrobotnych 
wyjaśnił, że liczbę tą wskazał Powiatowy Urząd Pracy i Urząd ten typuje do prac 
interwencyjnych.  
Odnosząc się do wniosku komisji zaproponował jego skorygowanie – poinformował, 
że na dzień dzisiejszy policja korzysta ze sprzętu i paliwa przy wspólnych patrolach ze 
Strażą Miejską (koszty te ponosi Straż Miejska). Poinformował również o wniosku 
Komendanta Powiatowego Policji o kwotę 100 tys. zł. na dodatkowe patrole w czasie  
organizowanych imprez . 
 
Dariusz Jorg uzasadniając wniosek wyjaśniał, że kwota ma być przeznaczona na 
sfinansowanie  dodatkowych, tj. 504 służb patroli Policji zorganizowanych w okresie 
letnim. Zwrócił również uwagę na kompetencje Policji i Straży Miejskiej dot.  
nieletnich. 
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że komisja finansowa przyjmując wniosek miała 
wiedzę, że w projekcie uchwały jest zaplanowana kwota 80 tys. zł., a komendant 
wyjaśnił, że jest to kwota na inne cele np. zabezpieczenie imprez masowych. Wniosek 
o zabezpieczenie dodatkowej kwoty ma dać możliwość sfinansowania 504 służb 
patrolowych Policji w okresie letnim 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli:  Prezydent Miasta Wiesław Fąfara, Grzegorz 
Chudomięt, Dariusz Jorg – analizowano możliwości przesunięcia środków i 
wprowadzenia stosownych zapisów, które wskażą środki na dodatkowe patrole Policji. 
Prezydent Miasta zaproponował aby w ramach kwoty 80 tys. zł sfinansować 
zorganizowanie dodatkowych służb partoli Policji.  
 Ponadto w czasie dyskusji Prezydent Miasta Wiesław Fąfara podkreślił potrzebę 
zabezpieczenia w budżecie miasta w pierwszej kolejności kwoty w wys. 1mln. 
300tys.zł. na wynagrodzenie dla pracowników w placówkach oświatowych. 
Zadeklarował powrót do tematu „rów R-3”, jednak w czasie gdy pojawią się środki. 
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Skarbnik Miasta Alina Janik odpowiadając na pytanie Dariusza Jorga w sprawie 
sposobu  zapisania kwoty  poinformowała, że kwota w budżecie miasta będzie ujęta 
bez zmian, a szczegóły dot. podziału na zadania  zostaną zawarte w porozumieniu.   
 
Jerzy Majchrzak  zwrócił uwagę, że  na ternie miasta jest więcej cieków wodnych typu 
rów R-3, dlatego należałoby objąć badaniem także pozostałe cieki. Poinformował, że 
jest za rozwiązaniem problemu rowu R-3, jednak mieszkańcy muszą mieć 
świadomość, że będą ponosili koszty oczyszczenia cieków dostarczonych do 
blachowiańskiej oczyszczalni. 
 
Ryszard Pacułt poprosił o informację dlaczego problem rowu R-3 jest dopiero dzisiaj 
podkreślany, chociaż analizy na które powołuje się Ryszard Masalski są z 2005 r. 
 
Ryszard Masalski przypomniał, że wielokrotnie poruszał ten temat, a w 2000 roku 
przyniósł na sesję słoiczek z cieczą z rowu R-3. 
 
Przewodniczący obrad przypomniał, że aktualnie przedmiotem obrad Rady są zmiany 
w budżecie miasta na rok 2010. Przypomniał również wypowiedź Ryszarda 
Masalskiego, że jeżeli prezydent złoży deklarację w sprawie  rowu, to R. Masalski   
zmieni swoją decyzję.  
W dalszej części nawiązał do dotychczasowych wypowiedzi prezydenta miasta – 
zwrócił uwagę, że prezydent nie złożył deklaracji zgodnie z oczekiwaniami Ryszarda 
Masalskiego. W związku z tym uważa dalszą dyskusje na ten temat za zamkniętą.  
 
 W związku z tym, że Ryszard Masalski kolejny raz zabierając głos zamierzał 
wypowiadać się na temat rowu R-3, prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt ogłosił 
10-cio minutową przerwę (od 20.50 do 21.00). 
W czasie przerwy odbyło się posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum głos zabrał Prezydent Miasta Wiesław 
Fąfara, który przedstawił autopoprawkę wypracowaną w czasie posiedzenia komisji: 
W dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa rozdz. 70005 – gospodarka gruntami i 
nieruchomościami zaplanowaną w projekcie uchwały kwotę 110.000,00zł zmniejsza 
się o 20.000,00zł. – daje to kwotę 90.000,00zł.  O 20.000,00zł. zwiększa się środki 
ujęte w dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 
75404 – Komendy wojewódzkie Policji – w projekcie uchwały zaplanowana jest 
kwota 80.000,00zł. Daje to sumę 100.000,00zł. Kwota ta zostanie rozbita na dwie 
pozycje  40.000,00zł i 60.000,00zł.  
Nawiązując do strony 6 projektu uchwały poinformował, że dotychczasowy zapis 
punktu 2) o brzmieniu „W pkt 1 ppkt 3 Pozostałe dotacje wprowadza się dotację w 
kwocie 80.000.00zł. dla Policji na dodatkowe służby funkcjonariuszy (dział 754, 
rozdz. 75404 § 3000) otrzyma treść „W pkt 1 ppkt 3 Pozostałe dotacje wprowadza się 
dotację w kwocie 100.000.00zł. dla Policji na dodatkowe służby funkcjonariuszy (dział 
754, rozdz. 75404 § 3000) 
Na stronie  7,  pkt 3) a) zapisaną kwotę 110.000.00zł zmienia się na 90.000,00zł.  
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Ponadto zadeklarował, że pierwsze środki, oszczędności po przetargach  na zakup 
autobusów,  zostaną przeznaczone na ponowne badania cieków rowu R-3.  
 
Ryszard Masalski poinformował, że rozumie, że pierwsze wolne środki będą 
przeznaczone na przeprowadzenie badania rowu R-3 i innych tego typu rowów  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara wskazał na potrzebę załatwienia sprawy rowu R-3. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie: 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr  LII/619/10    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 31 marca 2010r.     

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2010  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Ad. 15. 
Podjęcie uchwały w sprawie apelu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego 
pozostawienia Izby Celnej w Opolu i odstąpienia od połączenia jej z Izbą Celną w 
Katowicach. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poinformował o telefonicznej 
rozmowie z przedstawicielką Izby Celnej w Opolu, która zwróciła się o pomoc 
obawiając się połączenia Izby Celnej w Opolu z Izbą Celną w Katowicach.  
Przypomniał, że Rada Miasta przyjęła wniosek Prezydenta Miasta o uzupełnienie 
porządku obrad o punkt, w którym Rada podejmie uchwałę zawierającą apel Rady. 
Następnie odczytał projekt uchwały  
Do zaproponowanej treści apelu Rady Miasta poprawki redakcyjne zgłosili: 
Ryszard Masalski, Grzegorz Mankiewicz i Halina Mińczuk 
 
Radni  jednogłośnie, tj. 17 głosów „za”, przyjęli uchwałę w sprawie apelu Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego pozostawienia Izby Celnej w Opolu i 
odstąpienia od połączenia jej z Izbą Celną w Katowicach. 
 

Uchwała Nr LII/620/10 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 31 marca 2010 r. 

 
w sprawie apelu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego pozostawienia Izby 
Celnej w Opolu i odstąpienia od połączenia jej z Izbą Celną w Katowicach. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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Ad.16. 
Wolne wnioski 
 
Grzegorz Mankiewicz  zaproponował aby Prezydent Miasta porozmawiał z Wojewodą 
Opolskim i innymi decydentami o negatywnych skutkach dla Kędzierzyna-Koźla  z 
powodu pogłosek o zmianie trasy kolejowej. 
 
Ryszard Masalski poinformował, że wycofuje się z zamiaru  wystąpienia do 
Wojewódzkiego  Inspektoratu Ochrony Środowiska w Opolu z informacją, że gmina 
zatruwa rzekę Kłodnica. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt złożył wszystkim obecnym 
życzenia z okazji nadchodzących Świąt Wielkanocnych. 
 
Ad. 17. 
Zakończenie obrad 

 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt zamknął LII/10 sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.  
 
Sesja zakończyła się o godz. 21.20. 

 
Przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt 

 
Protokołowała: H. Olkowska 

 


